
 
 
 

 
12. januar 2007 

  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedrørende det økonomiske tilskud til Uummannaq børnehjem 
(Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex, Demokraterne) 
 
Begrundelse:  
Uummannaq børnehjem er en af Grønlands mest velrenommerede. Mange kommuner vil derfor gerne 
have deres børn indskrevet dér. 
 
Uummannaq børnehjem har de sidste mange år har taget imod børn og unge, som virkelig ikke har 
andet sted at være. Det betyder, at børnehjemmet får overbelægning. 
 
Problemet er så, at børnehjemmet udelukkende får økonomiske midler fra Hjemmestyret til det antal 
børn, som børnehjemmet egentlig er beregnet til. Det vil sige, at børnehjemmet ikke får penge fra 
Hjemmestyret til det antal børn, som er optaget på børnehjemmet udover det antal, der er anbefalet.. 
Det har så igen den betydning, at der er færre penge pr. barn end der bør være. 
 

1. Er Landsstyret af den opfattelse, at den nuværende ordning er tilfredsstillende? 
 

2. Har Landsstyret planer om at begynde at betale for de børn, som får plads på børnehjemmet, 
selvom alle pladser i princippet er optaget? 

a. Hvis nej: hvorfor ikke? 
 
Som det er nu må børnehjemmet bruge  de penge som er sat af til det antal børn som børnehjemmet er 
beregnet til. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret hurtigst muligt med sidste svarfrist den 26. januar 2007. 

 


